
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 
 

П Р О Т О К О Л 
№ 66 

от редовно заседание, състояло се на 20.08.2001 г. 
 
ПРИСЪСТВАЛИ: Валентина Радинска доц. Георги Лозанов,Димитър Коруджиев, 
Иван Драганов, Младен Влашки  
 
ОТСЪСТВАЛИ: Ал. Томов, Ивайло Петров, Йосиф Сълчаджиев, Светлана 
Божилова 
 
ДНЕВЕН РЕД: 
 
1. Защита на бюджета на БНР – приемане на Становище. 
 
2. Защита на бюджета на БНТ – приемане на Становище. 
 
3. Разни. 
 
Начало на заседанието 11,00 часа, водено от доц. Георги Лозанов и протоколист 
Михаела Йоргова 
 
 
ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”: 
 
Доц. Лозанов откри заседанието .Членовете на Съвета разгледаха и обсъдиха 
Проектобюджета на БНР за 2002 г.с поканените представители от БНР – г-жа Поля 
Станчева, генерален директор на БНР и г-жа Иванка Илиева, гл. счетоводител в 
БНР.Поставени бяха въпроси, свързани с ъс  структурната и кадровата реформа в  
светлината на изпълнението на Антикризисната програма, ремонтните работи, 
предавателите, с развитието на програмите. Особено внимание бе отделено на 
заложените средства в бюджета във връзка с изпълнението на чл.71, ал.1 от 
ЗРТ.Иван Драганов препоръча в бюджета да се прецизират средствата за 
подпомагане на българската култура. НСРТ да изиска излъчването на 52 премиери 
радиопиеси – всяка седмица по една , и детски предавания, например 
възстановяването на “Ранобудно петле”. 
Младен Влашки смята, че чрез увеличаване на рекламите БНР може да стане 
съпродуцент на значими културни събития. 
След детайлното обсъждане на проектобюджета доц. Лозанов изложи приетото  
 

Становище 
на Националния съвет за радио и телевизия 

за проектобюджета на Българско национално радио за 2002 г. 
 
  НСРТ не възразява срещу исканата от БНР субсидия  
в проектобюджета на медиата за 2002 г. 

 НСРТ препоръчва БНР да обвърже по-конкретно искания бюджет със 
структурната и кадрова реформа в светлината на Антикризисната програма. 
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 НСРТ препоръчва да се прецизират и конкретизират сумите, изискуеми по чл. 
71, ал.1 от ЗРТ. 

 НСРТ препоръчва предвидените суми за хонорари за творческа дейност на 
външни сътрудници да не падат под защитните минимуми, приети от 
творческите съюзи в България. 

 
ПО ТОЧКА ”ВТОРА”: 
 
Доц. Лозанов благодари на представителите на БНТ – Христо Тотев, член на УС на 
БНТ, и Бойка Бойнузова, н-к отдел “Бюджет” в БНТ, за спазените срокове при 
представения за обсъждане проектобюджет в НСРТ. Едновременно с това членовете 
на Съвета изказаха опасения, че  така представеният проектобюджет пред НСРТ без 
съответните разбивки, поражда трудности при обсъждането му. 
Г-жа Бойнузова поясни, че този проектобюджет е гласуван от УС на БНТ, като е 
запазена философията на бюджета за 2001 г. 
Разгледани бяха стойностните показатели на ФРЗ, числеността на персонала, КВ за 
техническо обновление на БНТ и регионалните центрове, заложените часове 
“собствена програма”, увеличението на обема за “чужди програми”.Изразено бе 
опасение, че заложеното намаление на приходите и увеличаване на ръста на 
програмите може да доведе до негативен резултат при разглеждането на 
проектобюджета в МФ. 
Иван Драганов изрази задоволство от заложените  в проектобюджета стойности за 
филмово производство и благодари от името на НСРТ за започналата дигитализация 
на телевизионното производство,но заяви, че това по същество е резюме на бюджет, 
а не бюджет.Исканите 14 млн. За ДМА за какво са  - напр. за камери, студия или 
луксозни коли? 
След обсъждането на проектобюджета на БНТ членовете на Съвета приеха 
 

Становище 
на Националния съвет за радио и телевизия 

за проектобюджета на Българската национална телевизия за 2002 г. 
 
  В представената пред НСРТ разработка на бюджета липсва достатъчна 
конкретност и детайлна аргументация на значителното увеличение на държавната 
субсидия спрямо 2001 г. Липсва  и финансова видимост на развитието за пазарната 
стратегия на БНТ във връзка с промените в медийната среда и засилената 
конкуренция. Въпреки това Националният съвет за радио и телевизия по принцип не 
възразява срещу исканата от БНТ държавна субсидия, тъй като тя е следствие от 
следните задължителни за развитието на обществената медиа през 2002 г. 
приоритети: 
 Технологично и програмно развитие на регионалните програми на БНТ според 
параметрите в издадените от НСРТ лицензии 

 Превръщането на сателитния канал “България” в осемнадесетчасова 
самостоятелна програма 

 Дигитализация на телевизионното производство. 
 
ПО ТОЧКА”РАЗНИ” 
 
Доц. Лозанов докладва за получено сигнално писмо от инж. Валери Симеонов, 
управител на “СКАТ ТВ” ООД, относно системни нарушения  на ЗАПСП от 
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президента на Кабелна телевизия ЕТ “Вирджиния-Ер-Ен” Георги Стоянов в 
излъчването на програми без договор със собственика, както и излъчването на 
такива без лиценз за Р България. Решено бе Антоанета Лозенска да подготви 
отговол и писмо до ДКД. 
По повод постъпилата жалба от Фондация “Льо Балкан-България” относно 
излъченото предаване от БНТ на 05.08.2001 г. за резервата “Сребърна”, НСРТ взе 
решение Емилия Станева да подготви писмо – запитване до БНТ, като се позове на 
чл.18, ал.1 от ЗРТ, както и да подготви писмо да Фондация “Льо Балкщан-България” 
, с което да ги уведоми за предприетите действия от страна на НСРТ. 
Разгледан бе докладът на Дончо Папазов във връзка с извършената работа по 
изпълнения на изискванията на ЗРТ  в частта за събиране на такси за фонд “Радио и 
телевизия”. 
 
 
Край на заседанието 13,35 часа. 
Следващо заседание насрочено за 28.08.2001 г. от 11,00 часа. 
 
Припожени документи към протокол № 66 от 20.08.2001 г.: 
 
1.Сигнално писмо от Валери Симеонов, управител на “СКАТ ТВ” ООД с вх.№08-
00-39 от 16.08.2001 г. 
2. Доклад от Дончо Папазов с вх.№ 18-04-41 от 17.08.2001 г. 
3.Писмо от фондация “Льо Балкан-България” с вх. № 13-00-39 от 17.08.2001 г. 
4.Писмо от БАН, Централна лаборатория по обща еколотия до БНТ с изх. № от БАН 
152/08.08.2001 г. (за сведение). 
 
5.Писмо от МС до НСРТ (писмото от Цоня Събчева за нарушенията в БНР, 
изпратено  отново до НСРТ чрез МС). 
6.Писмо от НКТ “Евроком” до НСРТ с вх.№ 08-01-60 от 14.08.2001 г. 
 
 
ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 
 
 

Ал. Томов Отсъства В. Радинска:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Д. Коруджиев   Ив. Петров Отсъства 
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Й. Сърчаджиев Отсъства Мл. Влашки  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Св. Божилова: Отсъства  

 
 

Доц. Г. Лозанов 
Председател 

 Ив. Драганов 
Секретар 

 

 


